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روی موج کوتاه

رئیس جمهور با بیان اینکه من خبر 
دارم که بخش بزرگی از مواد غذایی مردم 
قاچاق می شود، گفت: ما به طور رسمی با 
این مشکل مقابله کرده ایم تا قاچاق مواد 

غذایی را تا سطح زیادی کاهش دهیم.
به گزارش مهر، حجت الاسلام حسن 
روحانی صبح دیروز در جمــع وزیر و 
مدیران ارشد وزارت جهاد کشاورزی با 
تشکر از کشاورزان و تلاش آنها، اظهار 
کرد: تأمین نهاده های دامی که باید از 
خارج از کشور وارد کنیم، مانند کنجاله، 
علوفه و ذرت، بخشی از گرفتاری های 
دولت اســت و اعتبار میلیارد دلاری به 
خود اختصاص می دهد، برخی از مردم 
تعجب می کنند کــه چطور نهاده های 
کشاورزی جزء کالاهای اساسی است 

که به کشور وارد می کنیم.
رئیس جمهور با اشــاره به اهمیت 
خودکفایی در تأمین نیاز کشــاورزان 
اظهار کرد: ما باید در تمام امور خودکفا 
شــویم و برای نیاز کشــاورزان هم به 
خودکفایی برســیم. ممکن است ۵ تا 
۱۰ ســال برای برخی موارد زمان نیاز 

داشته باشیم تا خودکفا شویم اما باید 
موادغذایی ما از مزرعه  خودمان باشد.

روحانی در مورد امنیت کشاورزان 
خاطرنشان کرد: وزیر جهاد کشاورزی 
با دلســوزی بر اســاس وظایف قانونی 
و شرعی خود برای کشــاورزان تلاش 
می کند و گاهی هم با ما دعوا می کند تا 
مثلًا قیمت گندم آنطور بهتر است که 
مصوب شود و ما هم طبق وظایف خود 
برخورد می کنیم چرا که به جز امنیت 
کشاورزان، قدرت خرید مردم هم مهم 

است.
وی ادامه داد: یکی از مسائل مهمی 
که باید مد نظر قرار دهیم، قدرت خرید 
مردم است وگرنه محصولات کشاورزی 
روی دست کشاورز می ماند و باید تعادل 
در این رابطه بوجود آوریم که کار سختی 

است. 
روحانی یادآور شد: امنیت کشاورزان 
به روش های مختلف تأمین می شود از 
جمله در اختیار قرار دادن سم، کود و بذر 
لازم و گاهی هم با خرید تضمینی، این 

مهم محقق می شود.

هر سال به موادغذایی بیشتری 
نیاز داریم

وی همچنیــن بیان کــرد: تلاش 
می کنیــم تــا ارتباط میــان صنعت، 
کشاورزی و دانشگاه ها برقرار شود چرا 
که جمعیت کشــور رو به فزونی است؛ 
به نحوی که در ابتدای پیروزی انقلاب 
۳۶ میلیون نفر جمعیت کشور بود، الان 
بیش از ۷۰ میلیون نفر است و هر سال 
هم یک میلیون نفر به جمعیت کشور 

اضافه می شود.
رئیس جمهور افزود: بنابراین ما هر 
سال به موادغذایی بیشتری نیاز داریم. 
زمین حاصل خیز کشاورزی ما محدود 
است، بخشی از کشور ما بیابانی است و 
حتی اگر مشکل زمین نداشته باشیم، 

با محدودیت منابع آبی مواجه هستیم.
سطح آب های زیرزمینی 

کاهش یافته است
روحانی عنــوان کــرد: هم اکنون 
۸۷ درصد پروتئین مورد نیاز کشور را 
خودمان تأمین می کنیم و این مهم است 
که بخش قابل توجهی از نیاز غذایی مان 

در داخل کشور تأمین شود، درحالی که 
ذخایر آب زیرزمینی کم شده، بعضی 
از منابع طبیعی را پیش خور کرده ایم و 
مجوزهای بیش از اندازه برای برداشت از 

آب های زیرزمینی صادر کردیم.
رئیس جمهور اظهارداشت: امروز 
سطح آبهای زیرزمینی ما کاهش یافته 
است که این بسیار خطرناک است. قبلًا 
در مکانی که مــن در آنجا زندگی می 
کردم با حفر یک چاه ۳۰ متری به آب 
می رســیدیم ولی الان با ۳۰۰ متر هم 
دسترسی به آب حاصل نمی شود. این 
به آن معنا اســت که ما بسیار برداشت 
بی رویه انجام داده ایم. خداوند طبیعت 
را طــوری خلق کرده اســت که به هر 
میزان که ما استفاده کنیم، جایگزین 
آن قرار بگیرد و آن گردش به درســتی 

انجام شود.
رئیس جمهور ادامه داد: نباید ما گمان 
کنیم که اگر جنگل ها را نابود کردیم، به 
همان میزانی که تمام جنگل ها سالم بود 
باران بیاید. وقتی ما زمین را خشک کنیم، 
بارش هم کاهش خواهــد یافت و ابرها 

عبور می کنند. ما باید خودمان شرایط 
لازم را برای کشور خودمان مهیا کنیم. 
امروز میزان زمین و آب برای کشور ما 
محدود است ولی توانمندی ملی ایرانیان 
عزیز نامحدود اســت که این نامحدود 
باید بخش محدود را حل کند. جوانان و 
دانشگاهیان در بخش های مختلف این 
محدودیت را باید جبران کنند. نخبگان 
باید بگویند درست است که زمین و آب 
ما محدود است ولی تلاش خواهیم کرد 
تا با همین شرایط محدود، میزان کشت، 
رشد پیدا کند و این طراحی خود ماست. 

تاکید بر فعال تر شدن
 زراعت چوب

روحانی افزود: امــروز زراعت چوب 
جزء یکی از مهمترین زراعت های کشور 
است. زراعت چوب می تواند در برخی 
مناطق درآمدش از پول کشاورزی هم 
بیشتر می شود. زراعت چوب در بخش 
های مختلف کشــور تاثیرگذار است. 
ما امروز باید در موضــوع زراعت چوب 
فعال تر شویم و مردم را تشویق کنیم تا 

زراعت چوب را گسترش دهند.
وی با اشاره به اهمیت کشت دیمی 
در کشور گفت: امروز موضوع مهم این 
اســت که چگونه کاری انجام دهیم تا 
کشت دیمی ما مطمئن و پرمحصول 
باشد. در برخی کشورهای اروپایی که 
زیتون هم در آنها فراوان اســت، تمام 
تولید زیتون آنها به صورت دیمی کشت 
می شود. من در اسپانیا در بخش های 
مختلف پرس و جو کردم و در بخش های 
مختلفی خود مشاهده کردم که زیتون را 
به صورت دیمی رشد می دهند. در کشور 
مادرید تولید زیتون حجم بسیار زیادی 
از کشاورزی آنها را به خود اختصاص داده 
است. در کشور ما نیز در بسیاری از جاها 
این امکان وجود دارد. حال زیتون یکی 
از آن دسته کشت هایی است که برای 
سلامت مردم مفید است. به همین دلیل 

باید در این حوزه بسیار تلاش کنیم.
قاچاق دام کشور 

گسترش یافته است
روحانی همچنین با اشاره به موضوع 
تامین لبنیات و گوشت مردم افزود: ما 

بسیار در خصوص لبنیات و گوشت در 
دولت بحث کردیم. مردم ما امروز نباید 
نگران باشند. ما باید طوری تامین کنیم 
که مردم در آرامــش زندگی کنند. من 
شنیده ام که قاچاق دام بسیار گسترش 

یافته که باید کنترل شود.
وی افزود: امروز ما بایــد با توجه به 
شرایط کشور، الگوی مصرفی گوشت 
مردم را اصلاح کنیم. یک زمانی گوشت 
قرمز بسیار مصرف می شد که با حضور 
گوشت سفید، میزان مصرف آن کاهش 
یافت. امروز هم زمانی است که باید آبزیان 
وارد چرخه گوشتی مردم شوند. حال این 
پرورش ماهی در دریا بسیار مفید است 
که در حال اجراست. این موضوع مهم 
می تواند برای ما مانند انواع ماهی، آبزیان 

و میگو را به ارمغان بیاورد.
انداختن بار گوشت

 به گردن دریا
رئیس جمهــور افزود: امــروز باید 
مقداری از بار گوشت مردم را به گردن 
دریا بیاندازیــم و در این زمینه فعالیت 
بیشتری انجام دهیم. بنابراین آن چیزی 
که امروز باید به آن فکر کرد، تامین مواد 
غذایی مردم اســت. البته خبر دارم که 
بخش بزرگی از مواد غذایی مردم قاچاق 
می شود. ما به طور رسمی با این مشکل 
مقابله کرده ایم تا ســطح قاچاق مواد 

غذایی را تا سطح زیادی کاهش دهیم.
روحانی گفت: امروز کالاهای اساسی 
را ما با ارز ۴۲۰۰ تومانی وارد می کنیم 
ولی افرادی هســتند که همین کالای 
اساســی ۴۲۰۰ تومانی را بــه خارج از 
مرزها قاچاق می کنند تا به دو برابر قیمت 
بفروشند. این در اصل رانت خواری، سوء 
استفاده و خیانت به کشــور است. این 
کالاهای اساســی متعلق به ملت ایران 
است و نباید توســط دلالان به خارج از 

کشور منتقل شود.
وی گفت: امروز لازم است که در کنار 
برنامه ریزی با ایــن موضوع، نیروهای 
نظامی و انتظامی به صورت مستمر بر 
این مسئله نظارت کنند و با قاچاق مواد 
غذایی و به خصوص کالاهای اساســی 

مقابله کنند.

روحانی در جمع مسئولان وزارت کشاورزی:

گرفتاری دولت تامین نهاده های دامی است

خبر

دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: در سفرم به 
افغانستان دو نماینده آمریکا به بنده مراجعه کردند 
و گفتند آمریکا می خواهد با شــما مذاکره کند. 
شمخانی با بیان اینکه مشخص است ما با آمریکا 
مذاکره نمی کنیم افزود: آمریکا عهدشکن و غیر 
قابل اعتماد است پس مذاکره با آنها معنایی ندارد.

به گزارش خبرگزاری ها امیر دریابان شمخانی 
دبیر شورای عالی امنیت ملی در همایش دفاع و 
امنیت در غرب آســیا که صبح دیروز در دانشگاه 
عالی دفاع ملی برگزار شــد، زمان برگزاری این 
همایش را بســیار مهم دانســت و اظهارداشت: 
در آستانه ۴۰ ســالگی انقلاب اسلامی هستیم و 
جهان به دو دسته تقسیم شده که عده ای به دنبال 
بی ثباتی منطقه هستند و در مقابل محور مقاومت 

قدرت گرفته و ثبات آفرین است.
وی در ادامــه بــا بیــان اینکه باید شــادی 
پیروزی های جبهه مقاومت را با مردم تقسیم کرد 
افزود: آمریکایی ها ۷ تریلیــون دلار برای نابودی 

دولت قانونی یک کشور هزینه می کنند و در مقابل، 
کمک ما به کشورهای منطقه را هدر دادن سرمایه 

ملی و دخالت در امور کشورها می نامند.
شــمخانی ادامه داد: سیاست ایران مخالفت 
جدی با تجزیه کشــورها و حفظ امنیت منطقه 
و مبارزه جدی با هر نوع تروریســم و همکاری و 
تعامل با کشورها است. شمخانی با اشاره به رفتار 
دولت آمریکا در خروج از برجام، پیمان آب و هوایی 
پاریس، جنگ اقتصادی با چین و اروپا و خروج از 
یونسکو به دلیل حمایت این سازمان از فلسطین 
گفت: آمریکا امروز با دو نوع خــروج اختیاری و 
اجباری روبرو است، خروج از سوریه به اجبار صورت 
گرفت و به دلیل شکست استراتژی های آنها بود، 
آنها در افغانستان نیز شکست خورده و احساس 
کرده اند که ۱۷ سال حضور آنها در افغانستان هیچ 
دستاوردی برای آنها نداشــته و تروریسم و مواد 

مخدر چندین برابر شده است.
وی ادامه داد: در ســوریه نیــز راهبرد آمریکا 

شکست خورده و به بن بست رسیده اند و چاره ای 
جز خروج و ترک این کشــور ندارند، در عراق نیز 
داعش حضور فیزیکی ندارد و عراق خطر تجزیه را 
دور و ارتش و نیروهای مردمی را برای دفاع از خود 
دارد، به همین دلیل باید در تاریکی و با آن وضع، 
شبانه به عراق ســفر کنند، در واقع این وضعیت 

بی ثبات سازان منطقه است.
شــمخانی ادامه داد: آمریکایی هــا به دلیل 
شکست های مختلف موج چهارم تحریم را علیه 
ایران به کار گرفتند اما آنها در گذشته نیز این راهبرد 
را آزموده بودند و البته شکست خوردند، در زمان 
دموکرات ها آنها تمام تلاش خــود را انجام دادند 
تا دانش هسته ای و پیچ و مهره هسته ای ایران را 
جمع کنند ولی نتوانستند، پس پیشنهاد مذاکره 
دادند و گفتند ما حق غنی سازی را به شما می دهیم 
و برجام شکل گرفت، اما ترامپ همه توافق ها را زیر 

پا گذاشت.
وی افزود: امروز نیز آنها حرف از مذاکره می زنند. 

در افغانستان دو نماینده آمریکا به بنده مراجعه 
کردند و گفتند آمریکا می خواهد با شما مذاکره 

کند اما ایران با آنها مذاکره نخواهد کرد.
شمخانی با بیان اینکه مشــخص است ما با 
آمریکا مذاکره نمی کنیم افزود: آمریکا عهدشکن 
و غیر قابل اعتماد است پس مذاکره با آنها معنایی 

ندارد.
دبیر شــورای عالی امنیت ملــی افزود: جان 
بولتون تحلیل های خود را از بولتن های منافقین 
می گیرد و به کنگره می برد و مبنای سیاست های 
خود قرار داده اســت؛ این برای یک کشــور که 

ادعای ابرقدرتی دارد زشت است که بولتن های 
یک گروه تروریستی را بدون تغییر، مبنای رفتار 

خود قرار دهد.
شمخانی با اشاره به ۴۰ سالگی انقلاب اسلامی 
گفت: ملت ایران در راستای سیاست با ثبات سازی 
که رهبر معظم انقلاب انتخــاب کرده اند، ثبات 
و زنجیره امنیت را شــکل داده اســت. منطقه 
محــل مانور ملت هــای منطقه و خــروج برای 
بی ثبات سازان اســت و ســال ۲۰۱۸ این روند 
تثبیت می شود و سال آینده آمریکا و همپیمانان او 

چاره ای جز خروج از خلیج فارس ندارند.

شمخانی از پیام تازه آمریکایی ها خبر داد

درخواست مذاکره؛ این بار در خاک افغانستان
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فتنه 98، فتنه اقتصادی است
سیدحســین نقوی حســینی، ســخنگوی 
فراکســیون نمایندگان ولایی مجلس به ایســنا 
گفت: : صحبت از فتنه ۹۸ ناظر به هشدار اخیر مقام 
معظم رهبری در خصوص نقشه دشمنان در سال 
آینده اســت. با توجه به هشدار ایشان و پیش بینی 
از فتنه اقتصادی مسئولان باید هوشیار باشند که 
نارضایتی در حوزه اقتصادی برای هیچ قشر و صنفی 
به وجود نیاید که اگر این اتفاق افتد مسئولیت متوجه 
آنهاست، چون دشمن به دنبال کشاندن نارضایتی 
به کف خیابان است. هر دســتگاه و نهادی که این 
نارضایتی را به وجود آورد در پازل فتنه دشمن بازی 

کرده است.
    

طرح موضوع »فتنه 98« 
فتنه انگاری است

محمد کاظمی، عضو فراکسیون امید مجلس به 
ایسنا گفت: ما دشمنانی داریم که همیشه در حال 
توطئه هستند؛ ولی این که خودمان به دنبال چیزی 
باشیم که معلوم نیست منشاء و مبداء آن کجاست و 
چه خصوصیاتی دارد، اصلا طرحش به صلاح نیست. 
باید از کسانی که بحث فتنه ۹۸ را مطرح کردند این 
سوال را پرسید که دلیل طرح این موضوع چه بوده 
است؛ به نظر می رســد این یک فتنه انگاری است. 
معمولا گروه ها و جریانات فکری سیاسی در سال 
انتخابات اقداماتی علیه هم می کنند تا در انتخابات 
پیروز شوند، ممکن است منشأ طرح این قضیه هم 

چنین مسائلی باشد. 
    

بررسی ادعای شکنجه
 اسماعیل بخشی فردا در مجلس

حشمت الله فلاحت پیشــه، رییس کمیسیون 
امینت ملی و سیاســت خارجی مجلس از بررسی 
ادعاهای »اسماعیل بخشی«، کارگر کارخانه نیشکر 
هفت تپه خبر داد و گفت: کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس شــورای اسلامی فردا 
در جلسه ای با حضور مسئولان مربوطه به بررسی 
مسائل مرتبط با کارگران هفت تپه از جمله اسماعیل 
بخشــی می پردازد. اسماعیل بخشــی در جریان 
اعتراضات کارگران هفت تپه بازداشت شده بود. چند 
روز پیش پستی در صفحه وی منتشر شد که در آن 
مدعی شکنجه در مدت بازداشت و شنود تماس های 

تلفنی شخصی خود شده بود.
    

وزرای قاتل!
محمد غرضی درباره علت تمایل وزرای شاخص 
برای استعفا از دولت به نامه نیوز گفت: آقای ربیعی 
استیضاح شد. آقای آخوندی قصد استعفا نداشت اما 
برکنارش کردند. آقای قاضی زاده نیز استعفا کرد. ما 
چنین کسانی را وزیر قاتل پول می نامیدیم؛ این افراد 
وقتی دولت دلار و ریال دارد وزیر هستند اما وقتی 
کفگیر به ته دیگ می خورد، صحنه را ترک می کنند. 
وی درباره شایعات اســتعفای ظریف اظهار کرد: 
روحانی نمی خواهد ظریف برود. استحکام ماندگاری 
ظریف در دولت از روحانی بیشتر است چون دو سال 
دیگر دوره ریاست جمهوری روحانی تمام می شود 
اما احتمال آن که رئیس جمهور آینده از ظریف برای 

همکاری دعوت کند، خیلی زیاد است.
    

از ایران دور شو
 به اتحادیه عرب برگرد

به گزارش ایسنا به نقل از روزنامه قطری العربی 
الجدید چاپ لندن، یک منبع رسمی آگاه از مذاکرات 
قاهره در رابطه با مساله سوریه اعلام کرد که شرط 
کشــورهای چهارگانه عربی )عربســتان،امارات، 
بحرین،مصر( برای بازگشت بشار اسد، رئیس جمهور 
سوریه بر یکی از کرسی های اتحادیه عرب در اجلاس 
آتی که قرار است ماه مارس برگزار شود این است که 
سوریه موضعی علنی در رابطه با پایان دادن به نفوذ 
ایران در این کشور اتخاذ کند و تضمین هایی در این 

رابطه بدهد.
    

هیچ بحثی مبنی بر 
فیلتر اینستاگرام مطرح نیست

رمضانعلی ســبحانی فر، عضو ناظر مجلس در 
کارگروه تعیین مصادیق محتــوای مجرمانه گفت: 
اخیرا افرادی که هیچ مســؤولیت رسمی در حوزه 
فضای مجازی و حوزه های مرتبط با آن ندارند درباره 
شبکه های اجتماعی به ویژه اینستاگرام صحبت هایی 
را مطرح کرده اند که برداشت عمومی از این سخنان 
»فیلتر« این شبکه اســت در حالی که اصلا چنین 
مسئله ای مطرح نیست. رییس کمیته ارتباطات و 
مخابرات مجلس با فضاسازی دانستن طرح فیلترینگ 
اینستاگرام توسط افراد غیرمسئول، گفت: دادستان 
کل کشــور اعلام کرد که هیچ بحثی بــرای فیلتر 
شبکه های اجتماعی در دستگاه قضایی مطرح نیست.

رئیس دانشــگاه دفــاع ملی گفت: داعــش در حال 
جاگیرشدن در افغانستان و حضور در آسیای میانه است.

ســردار احمد وحیدی، رئیس دانشــگاه دفاع ملی 
صبح امروز در همایش دفاع و امنیت در غرب آسیا طی 
سخنانی اظهار داشت: آنچه امروز روشن است این است 
که دنیا از نظم حاکم بر جهان خســته شده و از هندسه 
قدرت مأیوس است. کشورهای اروپایی هم از اینکه باید 

دستورات آمریکا را اجرا کنند خسته شده اند.
وی افــزود: امروز هندســه قدرت جهانــی در حال 
تغییر است اما غرب آسیا بیشتر در معرض این تغییرات 
قرار دارد. غرب آســیا منطقه ای بســیار زخم خورده از 
بحران هایی اســت که بر آن تحمیل شــده است. این 
بحران ها در قالب اشــغال، تجاوزگری و تروریسم پدید 

آمده اند.

ســردار وحیدی ادامه داد: امروز منطقه تا حدودی 
توانســته بر بحران ها فائق آید. امروز در سوریه در حال 
گذار از مرحله نظامی به مرحله سیاسی هستیم و  در عراق 
هم دولت پساداعش شکل گرفته است. در یمن آتش بس 
منعقد شــده و نشــانه هایی از صلح هم در افغانســتان 
مشاهده می شود و این نشــان دهنده رو به بهبود بودن 

اوضاع در منطقه است.
رئیس دانشگاه عالی دفاع ملی تصریح کرد: از طرف 
دیگر، امروز داعش در حال جاگیر شــدن در افغانستان 
و حضور در آســیای میانه اســت و امروز هنوز صدای 
طبل جنگ از ســوی امارات و عربســتان در منطقه به 

گوش می رســد. هنوز معلوم نیســت خروج آمریکا از 
سوریه تا چه حد عملی شود اما صرف نظر از این موضوع 
آمریکا امروز در سوریه شکســت خورده و دارای نقش 

دست چندمی در این منطقه است.
وی بــا ابراز اینکــه امر وز شــاهد بهبــود اوضاع در 
منطقه هســتیم گفت: هنــوز شــرارت ها در منطقه 
پایان نیافته و مــا از این ناحیه احســاس نگرانی داریم. 
اما امــروز جبهه مقاومــت در منطقه قــدرت گرفته و 
آمریکا در پیشــبرد اهدافــش موفق نبــوده و ما باید 
 نگــران بحران زایی های بیشــتر از ســوی آمریکا در 

منطقه باشیم.

سردار وحیدی:

 داعش در حال جاگیر شدن در افغانستان است


